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(Somogyi Levente felvétele) 

Kiváló címet nyert 
a Teleki Blanka kollégium 

Szép születésnapi ajándé-
kot kapott a főiskola idén 
25. születésnapját ünneplő 
kollégiuma, a Teleki. Az 
eltelt negyedszázad alatt jó 
közősségi élet alakult ki- Az 
intézmény nem pusztán 
,.szállás", hanem a diákélet 
egyik fontos fóruma, szín-
tere. 

A „Kiváló Kollégium" cí-
met Török Imre, a Művelő-
dési Minisztérium Egyetemi 
Főiskolai Főosztályának ve-
zetője adta át a Díszterem-
ben tartott ünnepségen. A 

„közös" kitüntetés mellett 
egyéni elismeréseket is át-
adott Kiváló Munkáért ki-
tüntetést kapott Vaskor 
András főiskolai docens 
megbízott kollégiumi igaz-
gató. Miniszteri Dicséretben 
részesült Borsi Istvánné kol-
légiumi tanár, Rúzsa B, 
Vilmosné raktáros, valamint 
Harcsás János és Gránitz 
Pálné portások. További kjr 
tüntetéseket adott át a 
KISZ KB nevében dr. Szil-
vássy György, a szervezet 
egyetemi és főiskolai taná-

csának titkára. Aranykoszo-
rús KISZ-jelvényt kapott 
Tóthné Márkus Katalin kol-
légiumi tanár, Jóföldi Gab-
riella IV. évf. magyar—nép-
művelés szakos főiskolai 
hallgató, a KISZ KB Dicsé-
rő Oklevelét Bakos Mária 
IV. évf. matematika—fizika 
és Medgyesi Tibor III. évf. 
földrajz—rajz szakos főisko-
lai hallgatók. KISZ KB Kol-
lektív Dicsérő Oklevelét pe-
dig a Teleki Blanka Kollé-
gium Ifjúságvédelmi Szak-
kollégiuma. 

A küldöttgyűlés második fejezete 
Ismét összeült (május 7-

én) a JATE KlSZ-küldött-
gyúlése. Némi zavart oko-
zott, hogy nem volt jelen 
a küldöttek kétharmada 
(ezért a gyűlés határozat-
képtelen volt). Mintegy 20 
perces várakozás után még-
is megkezdődött a tanácsko-
zás, a küldöttek megszavaz-
ták, hogy — a szabályzaton 
túllépve — a gyűlés hatá-
rozatképesnek nyilvánítsa 
magát. A határozati javas-
latokat vita nélkül fogadták 

el. Ezek után a jelölőbizott-
ság ismertette javaslatait a 
KISZ,-titkár az EB-tagok és 
egyéb küldöttekre vonatko-
zóan. Ezenközben többen 
megérkeztek, a jelenlévők 
száma elérte a kétharma-
dot a küldöttgyűlés így ha-
tározatképes lett. 

A JATE KISZ-bizottságá-
nak titkára Bedő Katalin, 
negyedéves magyar—történe-
lem szakos hallgató lett. Az 
Egyetemi Bizottság tagjai: 
Hopp Béla, Vavra Gábor és 

Farkas József (TTK), Né-
meth Erika és Vass Zoltán 
(BTK), Simon Csaba, Vajda 
Edit, Tenyéri Beáta, Gaál 
Zsolt és Patkó Gábor 
(AJTK). A KISZ KB Egye-
temi és Főiskolai Tanácsá-
nak tagja, valamint a me-
gyei KISZ-bizottság tagja 
Bedő Katalin l e t t A megyei 
rétegtanácsba Simon Csar 
bát (AJTK), Nóvák Szabol-
csai (TTK) és Szécsi Gá-
bort (BTK) választották. 

Ifjúsági fórum a SZOTE-n 
Az új Oktatási Törvény-

hez kapcsolódó intézményi 
szabályzatalkotás részeként a 
SZOTE állami vezetése a 
KISZ kérésére május 7-én 
Ifjúsági Fórumot hívott ösz-
sze, hogy a hallgatókkal ál-
lást foglaljanak az új Szer-
vezeti és Működési Szabály-
zat a Tanulmányi és Vizs-
gaszabályzat, a Kollégiumi 
SZMSZ, az Ösztöndíj sza-
bályzat, a TDK, az oktatók 
hallgatói véleményezése, a 
Közművelődési Szabályzat 
tervezetekkel kapcsolatban. 

A tanácskozás első részé-
ben (a vita elhúzódása miatt 
még egyszer május 14-én 
össze kellett hívni a Fóru-
mot) az SZMSZ és a TVSZ 
megvitatására került sor. 

Pávó Imre rövid megnyi-
tója után következtek a fel-
szólalások, amelyekre a jól 
sikerült előkészítés után, 
alaposan felkészülhettek a 
hallgatók. Először az egye-
tem nevének megváltoztatá-
sa volt a téma; megtudhattuk, 
hogy az egyetemen megala-
kult a Szakszervezetek Ifjú-
sági Tanácsa, amelynek kép-
viselője elutasította egy hall-
gatói tanács felállításának 
tervét, mivel jelenleg az If-
júsági Tagozat szerepe sem 
elég tisztázott az egyetemen 
belül. A későbbi felszólalók 
ezzel ellentétben fontosnak 
tartották létrehozását töb-
bek között azért is, mert az 
OD KISZ nem elég haté-
kony, a szakszervezet korát-
laga magas, s így a 35 éven 
aluliak érdekvédelme nem 
biztosított. Kifogásolták a 
felszólalók, hogy a hallgatói 
pártalapszervezetnek -nincs 
megfelelő képviselete az 

egyetemi állandó bizottsá-
gokban. Dr. Major Mária az 
egyetem jogtanácsosa vála-
szában elmondta: A hall-
gatói tanácsok lényege, hogy 
spontán kell megalakulniuk 
az általános SZMSZ után 
„helyieket" kelt majd kidol-
gozni. Az egyetemi tanács 
június 19-én véglegesíti az 
SZMSZ-t. 

A „második fordulóban" 
erre vonatkozóan a követke-
ző javaslatokat fogadták el: 
az előadások látogatása alól 
4,5 átlag feletti hallgatók 
50%-os órakedvezményben 
részesülnek, a hallgatók a 
beiratkozásnál kézhez kap-
ják a tárgyak órákra lebon-
tott tematikáját, ill. a vizs-
gatételeket. 

A kollégiumi SZMSZ-el 
kapcsolatos javaslatok: első-
sorban az önkormányzatnak 
kell érvényesülnie; túl nagy 
az aparátus; a kollégiumi 
nevelőtanárok szerepe nem 
tisztázott; a kollégiumi 
SZMSZ-t a küldöttgyűlés 
határozza meg; a kollégium 
igazgatójának, nevelőtaná-
rainak, nem főállású kine-
vezettjeinek alkalmazásában 
a küldöttgyűlésnek egyetér-
tési joga legyen, ugyancsak 
egyetértési jog a gazdasági 
ügyekben (elsősorban a kol-
légiumok nyári hasznosítá-
sából származó pénzeszkö-
zök felhasználásával kapcso-
latban); a küldöttgyűlés ha-
tározatait ne a kollégium 
igazgatója, csak a rektor 
függeszthesse fel, ha egyéb 
jogszabályokba ütköznek. 

A Közművelődési Szabály-
zatról szóló KlSZ-előterjesz-
Lé>t a közművelőié*! ügyek 
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kel foglalkozó bizottság nem 
készítette el időre, azt a Fó-
rum résztvevői már nem 
kaphatták kézhez, megbe-
szélését ezért elhalasztották. 

A TDK-ra vonatkozóan: 
az oktatási tanács elnökét 
ne a rektor nevezze ki, ha-
nem a TDK közgyűlés vá-
lassza meg előzetes jelölés 
után. 

Az Ösztöndíj Bizottsággal 
kapcsolatban: A Diákjóléti 
Bizottság válassza meg en-
nek hallgatói és oktatói tag-
jait, ha a DJB döntése ellen 
kifogás merülne fel, a dé-
kánhoz lehet 8 napon belül 
fellebbezni. 

A Fórum szintén nem fog-
lalhatott állást, az oktatók 
hallgatói véleményezéséről 
szóló szabályzattervezettel 
kapcsolatban, ugyanis a rek-
tor által megbízott szabály-
zat előkészítő bizottság el-
nöke a bizottságot a mai na-
pig nem hivta össze. 

Megjegyzendő, hogy bár 
az állami vezetés hívta ösz-
sze a Fórumot annak előké-
szítésében (gépelés, sokszo-
rosítás. szabályzatalkotás) a 
KISZ-nek kellett az orosz-
lánrészt vállalni, annak elle-
nére. hogy egyetértési joggal 
(az SZMSZ-t kivéve) nem a 
KISZ, hanem a hallgatók 
egésze rendelkezik. 

A tanácskozás után már 
csak egy dolog maradt kér-
déses hogyan biztosítja a 
közös javaslatok érvényét, 
kihasználását a jövőben a 
vezetés. Ha meggondoljuk, 
hogy a változások kb. 10—15 
évre meghatározzák az egye-
tem működési kereteit ez 
igen fontos kérdés. 
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Az Akadémia 
147. közgyűlése 
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A Magyar Tudományos 
Akadémia május 8—9-én 
megrendezett 147. közgyűlése 
az Idei Akadémiai Aranyér-
met Szőkefalvi-Nagy Bélá-
nak, az MTA rendes tagjá-
nak, tudományos tanácsadó-
nak, a József Attila Tudo-
mányegyetem Analízis Tan-
széke nyugalmazott tanszék-
vezető egyetemi tanárának 
ítélte oda a matematika, ezen 
belül elsősorban a funkcio-
nálanalízis területén elért 
nemzetközileg kiemelkedő 
eredményeiért, széles körű és 
magas szintű tudományos és 
társadalmi, közéleti akúvltá-
sáért, valamint közel 50 éves, 
rendkívül igényes és színvo-
nalas oktató-nevelő tevé-
kenységéért. (Lapunk 7. ol-
dalán olvasható beszélg-ítés 
Szőkefalvi professzorral.) 

Az Idei közgyűlésen meg-
választották a Magyar Tudo-
mányos Akadémia rendes és 
levelező tagjait is. Az MTA 
rendes tagjává választották 
Keszthelyi Lajost, a Szegedi 
Biológiai Központ Biofizikai 
Intézetének igazgatóját, Ke-
leti Tamást, az SZBK buda-
pesti Enzimológiai Intézeté-
nek igazgatóját. Az Akadé-
mia új szegedi levelező tag-
jai: Bartók Mihály, a JATE 
Szerveskémiai Tanszékének 
tanszékvezető egyetemi taná-
ra; Cécseg Ferenc, a JATE 
Bólyai Intézete Számítástu-
dományi Tanszékének tan-
székvezető egyetemi tanára; 
Ferenczy Lajos, a JATE 
Mikrobiológiai Tanszékének 
tanszékvezető egyetemi taná-
ra és Venetlaner Pál, az 
SZBK Biokémiai Intézetének 
igazgatója. 

Az alábbiakban a tudo-
mányegyetem három új aka-
démikusának rövid életrajzát 
közöljük. 

Bartók Mihály: 1933-ban 
született Szegeden. Középis-
kolai tanulmányait a Szegedi 
Vegyipari Technikumban vé-
gezte. A Szegedi Tudomány-
egyetem Természettudomá-
nyi Karán 1958-ban szerzett 
vegyészi diplomát. Azóta a 
JATE Szerves Kémiai Tan-
székén dolgozik 1977-ben lett 
egyetemi tanár. 

Kandidátusi értekezését 
1965-ben védte meg Moszk-
vában a Lomonoszov Egye-
temen. Akadémiai doktori 
értekezését 1976-ban védte 
meg. Tizennégy éve tanszék-
vezető, hatodik éve tölti be a 
Természettudományi Kar 
dékáni tisztét. 

Fő kutatási területe a szer-
ves vegyületek átalakulása 
heterogén katalizátorok je-
lenlétében, a reakciók szte-
reokémiájának és mechaniz-
musának vizsgálata, a fé-
mek, valamint a szerves ve-
gyületek funkciós csoportjai 
közötti kölcsönhatások ösz-
szefüggéseinek és törvény-
szerűségeinek feltárása. 

Kutatási eredményeit több 
mint nyolcvan dolgozatban 
tette közzé, hat könyvet és 
könyvrészletet írt — ezek kö-
zül ötöt külföldi szerkesztők 
és kiadók felkérésére —, to-
vábbá hat szabadalmát fo-
gadták el. A fémkatali/.is 
sztereokémiája témában írt 
monográfiája a szakiroda-
lomban az első megjelent 
mű. 

1973-ban a Munka Érdem-
rend ezüst fokozatával tün-
tették ki. 

Ferenczy Lajos: Kisújszál-
láson született 1930-ban. Kö-
zépiskolai és egyetemi tanul-
mányait Szegeden végezte, 
1953-ban tett államvizsgát. 
Ezután a JATE Növényéiot-
tani Tanszékére került ta-
nársegédi, majd tudományos 
segédmunkatársi munkakör-
be. Kandidátusi disszertáció-
ját 1960-ban védte meg. 1972-
ben lett a Mikrobiológiai 
Tanszék vezetője. Akadémiai 
doktori disszertációját 1 »dó-
ban védte meg, egy év múl-
va egyetemi tanári kineve-
zést kapott. 

Kutatómunkája korábban 
főként a mikroorganizmusok 
és a növények szaporodását 
és növekedését befolyásoló 
hatóanyagok vizsgálatával 
volt kapcsolatos, 1972-től a 
sejtfal nélküli sejtek fúzió-
jával való tulajdonságátvitel 
áll kutatómunkája közép-
pontjában. E témákból mint-
egy 120 közleménye jelent 
meg hazai és külföldi szakla-
pokban. Több tanulmány 

társtulajdonosa, számos szak-
könyv szerkesztője, írója, il-
letve lektora. Aktívan do|- , 
gozik nemzetközileg elismert 
folyói rátok szerkesztöbizott-
ságaiban is. A génátvitel úi 
rendszerének kidolgozásával 
kapcsolatos úttörő, nemzet-
közileg is elismert eredmé-
nyeit igazolja, hogy az utób-
bi évtizedben négy szabadal-
ma született. 

1972-ben megkapta fl». Ok-
tatásügy Kiváló Dolgozója cí-
met. Kutató és iskolateremtő 
tevékenységét 19H4-ben Aka-
démiai Díjjal, 1985-ben Álla-
mi Díjjal ismerték el. 

Cécseg Ferenc: 1939-ben 
született Zalavár községben. 
Középiskolai tanulmányait a 
keszthelyi Vajda János Álta-
lános Gimnáziumban végez-
te. Egyetemi éveit 1957-ben a 
szegedi tudományegyetem 
matematika—fizika szakon 
kezdte, mnjd 1960-től mate 
matika—algebra szakon foly 
tatta. A diploma megszerzé-
se után a Bolyai Intézetbe ke-
rült. azóta is itt dolgozik, 
1977-től egyetemi tanári be-
osztásban. 

A hatvanas évek végen egy 
esztendeig a kanadai Manito-
ba Egyetemen volt „postdoc-
torate fellow". 1974 őszétől 
ugyancsak egy esztendeig a 
turkui egyetemen tevékeny-
kedett vendégprofesszorként. 
1978 végén 4 hónapig a Tam-
perei Műszaki Egyetem ven-
dégprofesszoraként tevé-
kenykedett. 1975. óta vezeti a 
Számítástudományi Tanszé-
ket. Vezetője a Magyar Tu-
dományos Akadémia Aulo-
mataelméleti Tanszéki Kuta-
tócsoportjának is. 

Tudományos munkát első-
sorban az automaták algeb-
rai elmélete területén végez. 
Eddig két, angol nyelvű társ-
szerzővel irt monográfiája 
jelent meg, önálló monográ-
fiáját a Springer Verlag ad-
ta ki, 45 tudományos dolgo-
zatot í r t 

Tevékenységét 1974-ben a 
Munka Érdemrend ezüst fo-
kozatával 1983-ban pedig a 
Munka Érdemrend arany fo-
kozatával ismerték el. 1930-
ban Akadémiai Díjat ka-
pott. 

P á l y á z a t i f e l h í v á s 
A József Attila Tudo-

mányegyetem Eötvös Loránd 
Kollégiumának Igazgató Ta-
nácsa és Diákbizottsága pá-
lyázatot hirdet a kollégium, 
ba való felvételre az 1987/ 
88. tanévre. 

A kollégium célkitűzése: 
aktív, öntevékeny, alkotó 
közösséggé formálni a hú-
rom kar legkiválóbb vidé-
ki hallgatóit, és minél jobb 
körülményeket biztosítani 
az átlagost meghaladó, el-
mélyült tanulmányi és tu-
dományos munWához. 

Azok a jelenleg I—/V. 
éves hallgatók jelentkezhet-
nek, akiknek átlagos tanul-
mányi eredménye legalább 

4,2 é* akik alkotó tevékeny-
séget folytatnak a tudo-
mány vagy a kultúra vala-
mely területén, illetve ilyen 
tevékenység végzésére el-
hivatottságot éreznek. 

A kollégium 1987. szep-
temberében a régi József 
Attila Kollégium felújított 
földszintjére, első és máso-
dik emeletére költözik, ahol 
a hallgatók kétágyas szo-
bákban luknak, és számos 
új közösségi helyiséget Is 
használhatnak. A kollégium 
létszáma 28-ról 44-re emel-
kedik 

A pályázatokat 1987. jú-
nius 10-ig kérjük a karok 
dékánhivatalaiba benyújta-

ni. A pályázathoz csatolni 
kell részletes önéletrajzot, a 
szakvezető (évfolyamfelelós) 
véleményét, a KlSZ-szerve-
zet (csoportvezető) ajánlá-
sát, továbbá rövid leírását 
annak, hogy a kollégiumi 
élet mely területen szeret-
ne a jelentkező tevékenysé-
get kifejteni. 

A pályázatok eredményé-
ről a pályázókat még a je-
len félév folyamán értesíte-
ni fogjuk. 

KERESZT ATTILA 
III. évf. biológushallgató 

a diákbizottság t i tkára 
DR. HATVANI LÁSZLÓ 
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